
 

11. maj 2011

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 fremsætter jeg hermed nedenstående spørgsmål 

til Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

1. Har Naalakkersuisut overvejet at bruge den årlige merindtægt på 17 millioner kroner 

fra den forhøjede motorafgift til – i samarbejde med de relevante kommuner – at forbedre 

vejnettet i byerne? Hvis svaret er nej, bedes Naalakkersuisut redegøre for, hvad man i 

stedet har tænkt sig at bruge pengene til.

(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne)

Begrundelse:

Inatsisartut vedtog på EM 2011 at forhøje motorafgiften. Forhøjelsen forventes at give et 

merprovenu til landskassen på 17 millioner kroner årligt i årene fremover.

Den forhøjede motorafgift er netop blevet opkrævet på det girokort, der dækker perioden fra 1. 

april til 30. september. Derfor er det naturligt, at mange bilejere i denne tid spørger sig selv, hvad 

de egentlig får ud af at betale de ekstra penge til landskassen. 

Alle bilister ved, at vejnettet rundt omkring i landet er godt slidt, og at det i den grad trænger til 

at blive vedligeholdt. En idé kunne derfor være at kanalisere nogle af pengene fra den forhøjede 

motorafgift ud til kommunerne, så man her kunne bruge dem på at udbedre de dårlige veje. Det 

er klart, at en eventuel kanalisering af midler skal øremærkes, så det sikres, at de bliver brugt 

som tiltænkt.

Spørgsmålet bedes besvaret inden for en frist på ti arbejdsdage.


